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Osajelad: 

 EML liige Esindaja Esindamise alus 
1. Eesti Male Toetusühing Margus Sööt Juhatuse liige 
2. Kadrioru Maleklubi Igor Krupenski Volikiri MTÜ Vabaetturile 
3. Kaido Külaotsa Malekool Kaido Külaots Juhatuse liige 
4. Kohila Spordiklubi Margit Brokko Volikiri 
5. Kose Male-Kabeklubi Tõnu Kalvet Juhatuse liige 
6. Maleklubi Areng Toomas Valgmäe Volikiri MK Faalanksile 
7. Maleklubi Faalanks Toomas Valgmäe Juhatuse liige 
8. Maleklubi Lootus Andres Karba Volikiri Tartu SS Kalevile 
9. Maleklubi Olympic Tatjana Fomina Volikiri Viimsi MS Aponesele, edasivolitus 
10. Maleklubi Vektor Igor Krupenski Volikiri MTÜ Vabaetturile 
11. Malekool 64 Igor Krupenski Volikiri MTÜ Vabaetturile 
12. MTÜ Elva Valla Mõttemängude Klubi Andres Karba Volikiri Tartu SS Kalevile 
13. MTÜ Kaksikodad Rainer Raud Juhatuse liige 
14. MTÜ Maleklubi Chess Continent Oleg Kortšagin Juhatuse liige 
15. MTÜ Malekoolitus Andres Karba Volikiri Tartu SS Kalevile 
16. MTÜ MK Kuningas Robert Dubrovin Juhatuse liige 
17. MTÜ Tartu Male Andres Karba Juhatuse liige 
18. MTÜ Tartu Spordiselts Kalev Andres Karba Volikiri 
19. MTÜ Vabaettur Igor Krupenski Juhatuse liige 
20. Mustamäe Ratsu Klubi Tatjana Fomina Juhatuse liige 
21. Paikuse Maleselts „Caissa“ Aare Külaots Juhatuse liige 
22. Paul Kerese Maleklubi Igor Krupenski Volikiri Malekool 64-le, edasivolitus 
23. Põlva Male-Kabeklubi Andres Karba Volikiri Tartu SS Kalevile 
24. Rakvere Maleklubi Tõnu Kalvet Volikiri Kose MKK-le 
25. Saue Male-Kabeklubi Karel Uurits Juhatuse liige 
26. Spordiklubi Diagonaal Aleksandr Volodin Juhatuse liige 
27. Spordiklubi Maletäht Igor Krupenski Volikiri MTÜ Vabaetturile 
28. Spordiklubi Rapla Maleklubi Margit Brokko Juhatuse liige 
29. Spordiklubi Reval-Sport Kaarel Nestor Volikiri 
30. Surju valla spordiklubi Tatjana Fomina Volikiri Viimsi MS Aponesele, edasivolitus 
31. Tallinna Tehnikaülikooli Spordiklubi Igor Krupenski Volikiri MTÜ Vabaetturile 
32. Tartu Ülikooli Maleklubi Kristjan Sander Juhatuse liige 
33. Treeningpartner Pühajärve MK Urmas Randma Juhatuse liige 
34. Tõnu Truusi Malekoolkond Tarmo Tuul Juhatuse liige 
35. Valga Maleklubi Toomas Valgmäe Volikiri MK Faalanksile 
36. Viimsi Maleselts Apones Tatjana Fomina Volikiri Mustamäe Ratsu Klubile 
37. Viljandi Maleklubi CC Fellin Toomas Valgmäe Volikiri MK Faalanksile 
38. Viljandi Mõttemängude Klubi Toomas Valgmäe Volikiri MK Faalanksile 
39. Võru Maleklubi Margus Sööt Juhatuse liige 

 

 



Päevakord: 

1. presidendi sõnavõtt; 
2. 2022 majandusaasta aruande kinnitamine; 
3. uue põhikirja kinnitamine; 
4. juhtorganite valimine: nõukogu tagasikutsumine ja uute nõukogu valimine; juhatuse valimine; 
5. 2023 eelarve; 
6. 2024. aasta liikmemaksu, sisseastumismaksu ja litsentsitasude kinnitamine; 
7. muud küsimused. 

 

Koosoleku rakendamine 

Ken Koort tegi ettepaneku, et koosolekut juhataks tema ning protokolliks Kristjan Sander. Teisi 
ettepanekuid ei olnud. Keegi ei olnud vastu. 

 

1. EML president Ken Koort esines sõnavõtuga. Kutsus üles üksmeelele. 2022. aasta põhiliseks 
sündmuseks maleolümpia, EMV korraldamine õnnestus juhatusel hästi, muude ürituste kalender 
naabermaadest tihedam. 
 

2. 2022 majandusaasta aruande kinnitamine. 
Villu Otsmann: Majandusaasta aruanne on õige ja õiglane. Erakorraliselt hea erasektori toetuste 
aasta: olümpiaprojekt, EMV toetamine. Riik korraldas ümber rahastamist, hasartmängumaksu 
15 000 võeti ära. See pandi Team Estonia potti, kust jagati alaliitudele ja EML sai 5000. 
Baastegevuste rahastamine on küsimärgi all. Revisjoni osas olen kogu info viinud nõukogu ette, 
osalenud kohtumisel revisjonikomisjoni ning EADSE uurijaga. Revisjonile võib joone alla tõmmata, 
üldkoosolek ja nõukogu langetavad vajalikud otsused. Maleliidu ees on olulisemaid küsimusi, eeskätt 
baastegevuse jätkumine. 
Margit Brokko: Kuidas on lugu EML poolt pikalt tasumata arvetega? 
Villu Otsmann: Püüdsin teha finantsi poolt ajaloo puhtaks. Ostureskontro võin pärast järele saata. 
Rainer Raud: Kas nõukogu sai piisavad vastused juhatuselt? 
Ken Koort: Me saime vastused, iseasi, kas see meid rahuldas või mitte. Jõudsime arusaamale, et 
katse mingeid meetmeid rakendada kahjustaks Eesti Maleliitu rohkem. Sponsorid ei taha rahastada 
seltskonda, kes avalikult näitab, et ei saa omavahel läbi. 
Villu Otsmann: Ma püüdsin kogu info avalikuks teha. Juhatuse tasude maksmine nii nagu üks aasta 
toimus pole aktsepteeritav. 48 kuu peale kokku aga olid juhatuse tööjõukulud 57 000. Mina tõmbaks 
sellele teemale joone alla, olulisem on baasrahastus. 
Tõnu Kalvet: Kui suur peab olema baasrahastus, kui palju on puudu, kas on võimalik, et oktoobriks 
saab raha otsa? 
Villu Otsmann: Üldvahendite seis on juba 500 euro peal olnud. 2015 olid palga- ja tegevuskulud 
45 000, need vahepeal tõusnud eriti ei ole ja vahepeal olid madalamad (eriti 2022). Riik annab 
tegevustoetust umbes 10 000, liikmemaksudest-litsentsidest saab umbes 5000, kokku saab kuidagi 
20 000 ja puudu jääb 25 000. Raamatupidaja, ruumid, pool töökohta maksavad kokku üle 2000 kuus. 
Praegu ei ole Maleliidus sellist inimest, kes tuluridade eest, tulu toovate ürituste eest vastutaks. 



Juhtimise finantseerimine, mehitamine, eelarve võiks olla nõukogu poolt, selles ka ei ole selgust. 
Triin ja Nikolai on valmis alguses vabatahtlikuna tegutsema, et tulubaasi jooksma saaks. 
Tõnu Kalvet: Kui kaks klubi teevad sõprusmatši, kas on sellest Maleliidul midagi kasu, kui see toimub 
Maleliidu egiidi all? 
Villu Otsmann: On ikka, nähtavus on alati hea. 
Majandusaasta aruanne tuleks kindlasti kinnitada, muidu jäävad avaliku sektori toetused saamata. 
 
Ken Koort pani hääletusele majandusaasta aruande kinnitamise. Salajast hääletust ei nõutud. 
Tulemused: vastu 0, erapooletu 2, poolt 37. Majandusaasta aruanne 2022 kinnitati. 
 

3. Uue põhikirja kinnitamine. 
Igor Krupenski: Varem selgitati iga muudatuse mõtet, sai tekste võrrelda. Praegu liiga toores. Suve 
lõpuks on uus juhatus ja nõukogu, panen ette edasi lükata aasta lõpuni. Eelnõust on raske aru saada, 
tuleks selgitada ja põhjendada iga muudatust. 
Ken Koort: Eelnõu on täiesti uus põhikiri uue struktuuriga. Juhtimise osas üldkoosolek valib volinike 
kogu (nõukogu), kes korraldab konkursi juhatuse leidmiseks. Üldkoosolek vaatab eelarvet, selle 
kinnitamist ja täitmist, valib volinike kogu, ei vali enam juhatust. Peaks tekitama rohkem 
diskussiooni, tagasisidet pole saanud. 
Kaarel Nestor: Väga hea eelnõu, aga puudu on heale juhtimistavale vastav kahetasandiline 
konfliktide lahendamise mehhanism. Olen nõus Igoriga, et lükkame praegu edasi. 
Villu Otsmann: Tunnustan nõukogu, juhtimise probleem on põhikirja sisse kirjutatud. Kas nõukogu + 
juhatus või juhatus + tegevjuht, on tehniline küsimus. Mõned asjad on puudu nagu Kaarel ütles ja 
peaks olema ka kirjas, mille eest president vastutab. Ajastus on praegu halb. Esiteks on vaja 
juhtimine ja baasrahastus käima saada. 
Järgenvas mitmes sõnavõtus toetati juhatuse kandidaate. Ken Koort arvas kokkuvõtteks, et põhikiri 
vajab diskussiooni uue juhatusega. Tegi ettepaneku, et uut põhikirja ei täiendata ja juhatus 
moodustab töögrupi. 
 
Kõik liikmed nõustusid, et põhikirja vastuvõtmine lükatakse edasi. 
 

4. Nõukogu tagasikutsumine ja uue juhatuse valimine. 
Triin Narva ja Nikolai Kunitsõn tutvustasid ennast. Villu Otsmann avaldas nõusolekut jätkata 
juhatuse liikmena kuni oma ametiaja lõpuni. Nikolai Kunitsõn avaldas nõusolekut järgnevad 
poolteist aastat vabatahtlikult töötada. 
Villu Otsmann tegi ettepaneku nõukogu mitte tagasi kutsuda ja avaldas, et on uude nõukokku 
kandideerimise osas kõnelused Joakim Heleniuse, Kaido Külaotsa ja Igor Krupenskiga. Rõhutas, et 
lubadust 4 aastat tasuta töötada juhatus ei anna, see lubadus on 1,5 aastaks. 
 
Pandi hääletusele: Üldkoosolek võtab teadmiseks Villu Otsmanni nõusoleku jätkata juhatuses kuni 
3.10.2022 alanud ametiaja lõpuni ja valib juhatusse Triin Narva ja Nikolai Kunitsõni. Salajast 
hääletust ei nõutud. Tulemus: kõik olid poolt. Juhatusse valiti Triin Narva ja Nikolai Kunitsõn. 
 

5. 2023 eelarve. 
Kaarel Nestor tegi ettepaneku, et tiitlivõistlustele registreerimine peaks olema tasuta nagu ka 
inventari laenutamine. 



Villu Otsmann: Esitasin eelarve projekti jõulude ajal (sh. baasrahastus + EMV), ootan siiani vastust. 
Juulis pole enam vahendeid püsikulude katmiseks. Tasuta asju ei tohiks olemas olla. 
Urmas Randma: Inventari rent peaks olema selline, et oleks mõistlikum rentida EML-ist kui ise osta. 
Rainer Raud: Suure Laagri algajate turniiri puhul EML oli nõus summa pooleks jagama, ikka jäi mõru 
maik suhu. 
Villu Otsmann: Oli uus olukord, põhimõtteliselt tuleks kommertsturniire ja heategevuslikke turniire 
eraldi käsitleda.  
Margus Sööt: Teen ka ise üle 100 osavõtjaga lasteturniire, leian võimaluse rentida. Nupud-kellad 
saavad ükskord otsa, lasteturniirid lõhuvad inventari kõige rohkem. 
Villu Otsmann: Kui nõukogu paneb eelarvesse inventari uuendamise rea, siis saab inventari 
lammutamine tasuta olla. Kui küsite, kas EML teeb sama hinna kui Lätist-Soomest, siis jah. 
Erandolukordades tuleb eraldi läbi rääkida. 
Kasutusel on kolm kontot: avaliku sektori sihtotstarbelised toetused (seis umbes 40 000, Team 
Estonia, Raua turniir, Kulka toetused jm), erasektori sihtotstarbelised toetused (seis umbes 5000), 
üldkonto (seis umbes 6500, sellest vabatahtlike kohtunike toetus 3000, FIDE arve 2000, 
lastevanemate toetused 1500). Juulis saab üldkulude raha otsa, kui ei leia juurde toetajaid. 
Andres Karba: 2019 tuli eelmine juhatus võimule, 20 000 sihtotstarbelist raha oli puudu. Olde tegi 
sihtotstarbelisest rahast järgmisi võistlusi, kattis tekkinud auke järgmise sihtotstarbelise rahaga. See 
oli nagu SMS-laenu efekt. 2019 oli kohustusi rohkem kui varasid. 
Villu Otsmann: Meie sihtotstarbeliste toetuste eest üldkulusid ei tasu. 
Margit Brokko: Inventari saab soodsalt hankida pärast maleolümpiat ja MM-i: näiteks Indias tasuta, 
Norras poole hinnaga. Indiast EML midagi ei võtnud, kas see teave jõudis Eesti võistkonnani? 
Triin Narva: Minuni mitte. 
 
Ken Koort pani ette pöörduda eelarve juurde tagasi, kui uus juhatus on sisse elanud. Kõik olid nõus. 
 

6. 2024. aasta liikmemaksu, sisseastumismaksu ja litsentsitasude kinnitamine. 
Villu Otsmann tegi ettepaneku pöörduda ka liikmemaksude ja litsentsitasude juurde tagasi siis, kui 
uus juhatus on sisse elanud. Suur osa baasrahastusest peaks tulema liikmetelt. 
Urmas Randma: Kas täna on kõik klubid liikmemaksu maksnud? Kas kõik, kes siin hääletavad, on 
liikmemaksu maksnud? Kas on klubisid, kes pole mitu aastat liikmemaksu maksnud? 
Villu Otsmann: Ei, ei, jah. 
Kristjan Sander selgitas, et liikmemaksu tasumata jätmise eest hääleõigust ära võtta ei saa, välja 
heita saab. Praeguses põhikirjas on öeldud, et liikmemaks peab selleks olema tasumata pikema aja 
jooksul. Kohtud on seda tõlgendanud nii, et 2 aastat ei ole pikk aeg, 5 aastat arvatavasti on, 3–4 
aasta kohta ei tea. 
 
Ühehäälselt otsustati liikmemaksude ja litsentsitasude küsimus edasi lükata uue nõukogu valimiseni. 
 

Koosoleku juhataja Ken Koort / allkirjastanud digitaalselt /  
Protokollija Kristjan Sander / allkirjastanud digitaalselt / 


